
P r o t o k ó ł Nr  LII/2024 

z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 09.02.2024 r. 

 

W dniu 09.02.2024 r w  Sali Posiedzeń Urzędu Gminy w Skoroszycach odbyła się Nadzwyczajna Sesja Rady 

Gminy, zwołana na wniosek Wójta Gminy Skoroszyce. 

 

Na sesji obecnych było 10 radnych 

Nieobecni:  Radna U. Fornalik, Radna V. Borelowska, Radny J. Jakisz, Radny R. Kraska, Radny M. Rzepka 

Ponadto obecni byli: 

Pani Wójt – Barbara Dybczak, Pan Zastępca Wójta – Bernard Rudkowski, Pani Skarbnik Agnieszka 

Kaczmarczyk. Kierownik ZOiW.  

 

Ad 1.Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce  przywitał obecnych i otworzył obrady, wyjaśnił, że sesja została 

zwołana na wniosek Wójta, odczytał porządek obrad. 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę LI/426/2024 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 

5. Podjęcie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Oczyszczania i 

Wodociągów w Skoroszycach na 2024 rok 

6. Sprawy różne. 

7. Zakończenie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Pan Henryk Sokołowski odczytał porządek obrad, poprosił 

o rozszerzenie porządku obrad o pkt: 

5a – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały LI/434/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

najmu i dzierżawy na okres kolejnych 3 lat. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w tej sprawie. 

Za rozszerzeniem porządku obrad o punkt 5a głosowało 9 radnych, przy nieobecności Radnej U. Fornalik, Radnej 

V. Borelowska, Radnego J. Jakisz, Radnego R. Kraska, Radnego M. Rzepka, Radnego P. Klimas 

 

Ad. 2 Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę LI/426/2024 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 

Przewodniczący wyjaśnił iż podjęcie uchwały uchylającej długoterminowy kredyt jest konieczne, ponieważ 

w treść uchwały wkradł się błąd, którego nie zauważono przy podejmowaniu tej uchwały na sesji nr LI w dniu 

26.01.2024 r.  

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 9 radnych przy nieobecności: Radnej U. Fornalik, Radnej V. Borelowska, Radnego 

J. Jakisz, Radnego R. Kraska, Radnego M. Rzepka, Radnego P. Klimas 

 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                                  X   

2. Fornalik Urszula                              nieobecna   

3. Kalisz Anna                                 X   

4. Borelowska Violetta                        nieobecna   

5. Gawlas Katarzyna                                  X   

6. Gmyr Czesława                                        X   

7. Jakisz Jan                                           nieobecny   

8. Juśkiewicz Aurelia                                  X   

9. Kapinos Marcin                                       X   

10. Klimas Piotr                                     nieobecny   

11. Kraska Rafał                                   nieobecny   

12. Rogalińska Janina                                  X   

13. Rzepka Marcin                                 nieobecny   

14. Srebniak Jan                                            X   

15. Winnik Kazimierz                                   X   



Przewodniczący RG: 9 głosami ,, za”  uchwała uchylająca uchwałę LI/426/2024 w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu została przyjęta.  

 

Ad. 3 Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu.  

Przewodniczący RG odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 10 radnych przy nieobecności: Radnej U. Fornalik, Radnej V. Borelowska, Radnego 

J. Jakisz, Radnego R. Kraska, Radnego M. Rzepka,  

 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                                  X   

2. Fornalik Urszula                               nieobecna   

3. Kalisz Anna                                X   

4. Borelowska Violetta                         nieobecna   

5. Gawlas Katarzyna                                   X   

6. Gmyr Czesława                                        X   

7. Jakisz Jan                                           nieobecny   

8. Juśkiewicz Aurelia                                  X   

9. Kapinos Marcin                                       X   

10. Klimas Piotr                                     X   

11. Kraska Rafał                                   nieobecny   

12. Rogalińska Janina                                  X   

13. Rzepka Marcin                                 nieobecny   

14. Srebniak Jan                                            X   

15. Winnik Kazimierz                                   X   

 

Przewodniczący RG: 10 głosami ,, za” w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu została przyjęta.  

 

Ad. 4 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący RG oddał głos Pani Skarbnik, która wyjaśniła, że chodzi o odsetki , która były błędnie 

wskazane w latach 2025-2029 r. 

 

Radny J. Srebrniak: Czy odsetki mogą się zmniejszyć? 

Pani Skarbnik: Jak najbardziej. Uchwała zabezpieczenie kredyt na 4,5 mln zł maksymalnie, jeszcze nie wiemy 

ile de facto będzie potrzebne.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 10 radnych przy nieobecności: Radnej U. Fornalik, Radnej V. Borelowska, 

Radnego J. Jakisz, Radnego R. Kraska, Radnego M. Rzepka,  

 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                                  X   

2. Fornalik Urszula                               nieobecna   

3. Kalisz Anna                                 X   

4. Borelowska Violetta                         nieobecna   

5. Gawlas Katarzyna                                   X   

6. Gmyr Czesława                                        X   

7. Jakisz Jan                                           nieobecny   

8. Juśkiewicz Aurelia                                 X   

9. Kapinos Marcin                                       X   

10. Klimas Piotr                                     X   

11. Kraska Rafał                                   nieobecny   

12. Rogalińska Janina                                 X   

13. Rzepka Marcin                                 nieobecny   

14. Srebniak Jan                                            X   

15. Winnik Kazimierz                                   X   

 

 

Przewodniczący RG: 10 głosami ,, za” w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej została przyjęta.  

 



Ad. 5 Podjęcie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Oczyszczania 

i Wodociągów w Skoroszycach na 2024 rok 

Przewodniczący oddał głos Pani Kierownik ZOiW, która wyjaśniła, że co roczne podjęcie uchwały dot. stawki 

dotacji przedmiotowej dla Zakładu Oczyszczania i Wodociągów w Skoroszycach jest wymuszony wzrostem 

najniższej krajowej i cen energii. Wody Polskie nie wyraziły zgody na zmianę lub skrócenie taryfy. Taryfy ustala 

się na 3 lata do przodu (dot. wody i ścieków). Argumentowane jest to faktem, iż gmina nie ma umowy wieloletniej 

na dostawę energii elektrycznej.  

 

Pani Wójt wyjaśniła, że brak umowy wieloletniej na zakup energii elektrycznej jest spowodowany brakiem 

stabilizacji rynkowej cen energii. Gm. Skoroszyce  należy do ZGŚO, co jest ekonomicznie trafnym posunięciem, 

związek co roku wybiera grupę zakupową tak, aby cena 1 Mwh była optymalna. Cena energii, kanalizacji czy 1m3 

wody nie jest zależna od Wójta, a od czynników zewnętrznych. 

 

Przewodniczący RG: Temat jakim jest zakup energii dla osób fizycznych nie jest łatwą sprawą. Powinien być 

prosty i zrozumiały. Nie wiele jest osób, które naprawdę są w stanie zrozumieć na jakiej zasadzie my kupujemy. 

Jestem pełen podziwu dla Związku Gmin Śląska Opolskiego jak oni sobie radzą w tym temacie. 

 

Pani Wójt przypomniała, że mamy jedną z najtańszych cen za 1m3 wody na Opolszczyźnie. Do 1m3 wody 

dopłacamy każdemu mieszkańcowi z budżetu gminy. Niestety wielu mieszkańców o tym nie wie. Temat wody 

będzie jednym z zadań nowej kadencji – modernizacja Zakładu Oczyszczania i Wodociągów. Jest również 

przetarg na kanalizację w Sidzinie – prawdopodobnie prace ruszą od wiosny. To są duże wyzwania dla nowej 

kadencji.  

 

Przewodniczący RG przeszedł do odczytania treści uchwały i zarządził głosowanie.  

W głosowaniu wzięło udział 10 radnych przy nieobecności: Radnej U. Fornalik, Radnej V. Borelowska, Radnego 

J. Jakisz, Radnego R. Kraska, Radnego M. Rzepka,  

 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                                  X   

2. Fornalik Urszula                               nieobecna   

3. Kalisz Anna                                 X   

4. Borelowska Violetta                        nieobecna   

5. Gawlas Katarzyna                                   X   

6. Gmyr Czesława                                        X   

7. Jakisz Jan                                           nieobecny   

8. Juśkiewicz Aurelia                                  X   

9. Kapinos Marcin                                      X   

10. Klimas Piotr                                     X   

11. Kraska Rafał                                  nieobecny   

12. Rogalińska Janina                                  X   

13. Rzepka Marcin                                 nieobecny   

14. Srebniak Jan                                            X   

15. Winnik Kazimierz                                   X   

 

Przewodniczący RG: 10 głosami ,, za” w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu 

Oczyszczania i Wodociągów w Skoroszycach na 2024 rok została przyjęta.  

 

Ad 5A Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały LI/434/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

najmu i dzierżawy na okres kolejnych 3 lat. 

Przewodniczący wyjaśni, że błędy w uchwale: jedna z umów jest świeża i nie powinna znaleźć się w uchwale, 

druga nie powinna się znaleźć w uchwale ponieważ dotyczy innego zakresu. 

 

W głosowaniu wzięło udział 10 radnych przy nieobecności: Radnej U. Fornalik, Radnej V. Borelowska, Radnego 

J. Jakisz, Radnego R. Kraska, Radnego M. Rzepka,  

 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymał się 

1. Sokołowski Henryk                                  X   

2. Fornalik Urszula                              nieobecna   

3. Kalisz Anna                                X   

4. Borelowska Violetta                        nieobecna   



5. Gawlas Katarzyna                                  X   

6. Gmyr Czesława                                        X   

7. Jakisz Jan                                           nieobecny   

8. Juśkiewicz Aurelia                                  X   

9. Kapinos Marcin                                       X   

10. Klimas Piotr                                     X   

11. Kraska Rafał                               nieobecny   

12. Rogalińska Janina 0                                X   

13. Rzepka Marcin                                 nieobecny   

14. Srebniak Jan                                            X   

15. Winnik Kazimierz                                   X   

 

 

Przewodniczący RG: 10 głosami ,, za” w sprawie zmiany uchwały LI/434/2024 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy najmu i dzierżawy na okres kolejnych 3 lat została przyjęta 

 

Ad. 6 Sprawy różne. 

Pani Wójt wyjaśniła powody, dla których została zmieniona godzina sesji.  

Radny Klimas zapytał, czy Zarząd Dróg Powiatowych już dokonał jakiś działań w temacie łatania dziur 

na drogach.  

Pani Wójt poinformowała, że działa w tej sprawie do Zarządu. Zdaje sobie sprawę z ilości dziur na drogach 

powiatowych.  

Zastępca Wójta poinformował, że gmina wystąpiła już tez z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie 

dość dużej dziury na wysokości wsi Makowice – zostało już to załatane.  

Pani Kierownik ZOiW powiedziała, że zakład prowadzi już też przygotowania do łatania dziur na drogach 

gminnych. 

Pani Wójt przypomniała, że ul Kasztanowa znajdująca się na liście rezerwowej funduszu skutecznie przesuwa się 

o kolejne pozycje na liście. Dodała również, że gmina otrzymała zgodę od PKP na podział działek przy ul. 

Kolejowej jest zielone światło dla odkupu od PKP pasa na poszerzenie ul. Kolejowej tak, aby nie zabierać 

mieszkańcom części działek, idąc procedurą ZRIDu. 

Radna A. Kalisz: Trwają ostatnie odbiory i poprawki na osiedlu w Skoroszycach. Wszelkie uwagi i sugestie 

mieszkańców były uwzględnione. Zachęcam, aby zobaczyć jak pięknie to wyszło.  

Pani Wójt : dziękuję za uznanie, byłam, widziałam. Jesteśmy po otwarciu przetargu na kolejne dwa etapy zadania. 

Trzy firmy złożyły ofertę poniżej naszego kosztorysu.  

Zebrani rozmawiali także na temat odbywającego się strajku rolników. Zwrócono uwagę, że Gmina Skoroszyce 

jest gminą rolniczą.  

 

AD.7 Przewodniczący RG zamknął obrady. 

 

 

 

Sporządziła: 

M. Kumorek 


